
Děti si užily malé venkovské radosti
Rohovský: Je třeba stále připomínat, že jídlo nevyroste v supermarketech, ani se nevyrobí v továrních halách

Ústavní stížnost
Neziskové nemocnice 
kraje neodmítají. 
Předvolební zákon ale 
považují za omezení 
svých svobod. strana 3

STALO SE

LESY VYDÁVAJÍ ÚRODU
Vysočina (kid) • Letní radosti na 
Vysočině jsou v plném proudu. 
Červencová horka a časté deště 
jsou ideální pro dozrávání borů-
vek a úrodu letních hub. Z vlhčích 
lesů lze donést pravé hřiby, liš-
ky, růžovky a další pochoutky, na 
pasekách se stačí jen ohnout pro 
temně modré kuličky.

AKTUÁLNĚ S HEJTMANEM

Koza živitelka
Sýry a jogurty z farmy 
v Ratibořicích znají lidé 
v celé republice. Kozám 
se na Vysočině dařilo 
dříve i dnes. strana 4

Dovolená doma
Vybrané tipy, jak strávit 
volné letní dny na 
Vysočině. Nejlépe poradí 
www.region-vysocina.cz.
 strana 6

Netín (kid) • Už druhý 
ročník výtvarné soutěže 
Bílé moře Vysočiny pro děti 
ze základních škol zná své 
vítěze.
Letos porota jako nejzdařilejší vyhod-

notila práci žáků 1.B 3. základní školy 
ve Velkém Meziříčí. Odměnou jim byl 
den na farmě rodiny Němcovy z Netí-
na, která ve spolupráci s krajským od-
borem zemědělství soutěž pořádá. Děti 
si mohly na vlastní kůži vyzkoušet prá-
ci se zemědělskou technikou, připrave-
ny pro ně byly ochutnávky domácích 
potravin, táborák, či jízdy na koních. 
„Některé z nich poprvé v životě viděly 
zblízka živou krávu. V tom vidím jeden 
z velkých přínosů soutěže – děti si uvě-
domí, že jídlo se nevyrábí v továrně, ale 
roste a žije a dá velkou práci,“ řekl kraj-
ský radní pro zemědělství Ivo Rohov-
ský (ODS), který má nad akcí tradičně 
záštitu. V soutěži Bílé moře Vysočiny 
se mezi sebou utkávají práce jednotliv-
ců i tříd s námětem reklamy na mléko 
z našeho kraje.

„Zastupitelstvo kraje doporučuje členům Výboru Regionální rady Regionu 
soudržnosti NUTS II Jihovýchod, zvoleným z řad členů zastupitelstva kra-
je Vysočina, učinit při vyjednávání, schvalování a tvorbě Regionálního ope-
račního programu regionu soudržnosti Jihovýchod veškeré kroky k získání 
maximálně možné finanční alokace na prioritu č. 1 Regionálního operační-
ho programu NUTS II Jihovýchod – Rozvoj dopravy.
Usnesení bylo přijato 34 hlasy, proti 0, zdržel se 0.“
Takto zní doslovný přepis a záznam o hlasování usnesení, které přijalo kraj-
ské zastupitelstvo v sobotu 1. července 2006. 
Ti z vás, kteří sledují zasedání krajského zastupitelstva podrobněji, asi vě-
dí, že poměrně málokdy panuje mezi námi krajskými zastupiteli při přijí-
mání stoprocentní shoda. 
Jsem proto velmi rád a považuji za pro naši Vysočinu nesmírně důležité, že 
jsme se v případě nutnosti investic do oprav našich silnic tak jednoznač-
ným způsobem shodli a že jednohlasně usilujeme o to, aby do oprav kraj-
ských silnic bylo investováno až 70 procent prostředků, které náš kraj mů-
že získat z evropských fondů (ročně asi 600 milionů korun).
Pokud popis současné situace zjednoduším, mohu napsat, že v současné 
době se náš kraj nachází v rozhodující fázi vyjednávání se zástupci Evrop-
ské unie o možnostech využití peněz evropských fondů. V rámci této disku-
se není pozice našeho kraje vůbec jednoduchá hned ze dvou důvodů. 
Tím prvním důvodem složitosti našeho vyjed- návání je fakt, 
že musíme vyjednávat jako jeden subjekt spo- lečně s Ji-
homoravským krajem, se kterým si tedy vzá- jemně mu-
síme nejprve dopředu domlouvat společné priority.
Tím druhým důvodem složitosti je potom 
skutečnost, že představy vyjednavačů za Ev-
ropskou unii jsou jiné než naše. Evropská unie 
nechce, abychom tak velké množ-
ství finančních prostředků v na-
šem kraji investovali do rozvo-
je dopravy (opravy krajských 
silnic). 
Z obou těchto důvodů má 
pro nás vyjednavače za 
Vysočinu na začátku 
článku doslovně uve-
dené usnesení zastu-
pitelstva kraje Vysoči-
na veliký význam, ne-
boť posiluje naše šance 
při vyjednávání o finanční 
alokace uspět a já za něj 
všem zastupitelům děkuji.

Miloš Vystrčil
hejtman Vysočiny

noviny jsou součástí projektu                        www.ceskydomov.cz
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Obce regionu silniční pravidla zvládají

„Už v druhé polovině června 
jsme na účty 15 měst, která agen-
du řidičů vedou, rozeslali šest mi-
lionů korun, které obce použijí na 
úhradu svých zvýšených výdajů. 
Současně dostaly tyto úřady no-
vou výpočetní techniku a pracov-
níci prošli školením,“ vysvětluje 
ředitelka krajského úřadu Simeo-
na Zikmundová s tím, že kraj te-
dy svoji roli zvládnul.

Pro úřady v 15 městech na Vy-
sočině znamená větší zátěž ze-
jména bodový systém. Vedou to-
tiž přehled bodových kont řidičů 
a správní řízení s pachateli pře-
stupků. V prvních dnech po zave-
dení nových pravidel v některých 
krajích přestávaly úřady stíhat 
zejména kvůli kolabujícím počí-
tačům. Na Vysočině rozsáhlejší 
problémy nenastaly.

Kromě samotných dětí se zdá se dobře bavil i krajský radní pro zemědělství Ivo Rohovský. Foto: Luboš Pavlíček

Vysočina (kid) • Na Vysočině nebyly zaznamenány 
větší problémy na obcích, které se musely 
vypořádat s agendou při zpracování údajů 
z bodového systému.

Vysočina našla partnerský kraj v Itálii

Zástupci Vysočiny se s italským 
partnerským regionem měli mož-
nost seznámit už loni v květnu, 
kdy severní Itálii navštívili za úče-
lem prezentace našeho kraje. Ná-
vštěva ukázala, že si obě stra-
ny budou rozumět při spolupráci 
v oblasti vědeckého rozvoje a ino-
vací, kde si kraj Vysočina slibu-
je hodně od spolupráce zejména 
v oblasti rozvoje a zakládání chy-
bějících výzkumných center a vě-
deckotechnologických parků.
Další spolupráce bude směřová-

na do oblasti cestovního ruchu, 

kde se obě strany zaměří na rozvoj 
programů v oblasti propagace kul-
turního dědictví regionů a turistic-
kého ruchu. Počítá se i se partner-
stvím mezi institucemi v oblasti 
rozvoje lidských zdrojů nebo na-
příklad podporou partnerství me-
zi obcemi. „Při přípravě a schva-
lování každé partnerské smlouvy 
vždy myslíme i na podporu spo-
lupráce mezi malými a středními 
podniky se sídly na území part-
nerských regionů a to v oblasti 
průmyslu a obchodu. 
 (pokračování na straně 3)

Vysočina/Itálie (kid) • Kraj získal další partnerský 
region. Zastupitelé v červenci schválili smlouvu 
o spolupráci s italským krajem Friuli Venezia 
Giulia. Slavnostní podpis je naplánován na začátek 
září a uskuteční se v Jihlavě.

Friuli-Venezia Giulia je stejně ja-
ko většina italských ob-
lastí přímoř-
skou oblastí. 
V Itálii hra-
ničí s Be-
n á t s k e m 
na západě, 
s Rakouskem 
na severu a se Slovin-
skem na východě. Jeho 
území je na jihu u pobřeží ní-
žinné, na severu jsou potom Al-
py, dosahující nadmořské výšky až 
3000 metrů. V nížině je rozvinu-
té zemědělství i průmysl; hlavní-
mi průmyslovými centry jsou velká 
města (Terst, Udine, Gorizia, Porde-
none). Obyvatelé jsou hlavně Italo-

vé, existuje tu ale i slovinská a ně-
mecká menšina. Kromě italštiny 

se tu pak mluví ještě furland-
štinou, která je italšti-
ně hodně podobná a ně-

kterými lingvisty považované 
pouze za její dialekt. Dopravní síť 

je zde velmi rozvinutá; všech-
na větší města jsou spoje-

na dálnicemi i železni-
cí. V oblasti jsou také 

přímořská leto-
viska, mezi 
nejznámější 
patří napří-

klad Lignano. 
Rozloha regionu 

je 7856 km2, počet 
obyvatel 1,2 milionu.

O kraji Friuli-Venezia Giulia


